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 محكوميت مربى آلمانى به پرداخت خسارت 

فدراسيون بسكتبال وتسويه حساب
 14 هزار يورويى با «باورمن»

طلايه دار دوچرخه سوارى  آسيا در گفت و گو با قدس 

دانشور: بزرگترين افتخار ورزشى ام، 
عنوان «سفير ورزش رضوى» است
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خط بين الملل 

كلاهبرداري 500 ميليوني 
خواستگار قلابى از دوعروس 

خط قرمز: پليس شهرستان نيشابور عامل كلاهبردارى 500 
ميليون ريالي را دستگير كرد. سرهنگ حسين بيات مختاري، 
فرمانده انتظامي شهرستان نيشابور گفت: با دريافت مرجوعه 
قضائى از سوى خانمى جوان مبنى بر كلاهبردارى موضوع در 
دستور كار پليس آگاهي اين فرماندهى قرار گرفت.وي افزود: 
در بررســى اظهارات مالباخته اين پرونده مشــخص شد كه 
مردى 32 ساله كه خواستگار وى بوده پس از جلب اعتماد به 
بهانه بروز يك مشكل اقتصادي از وى 250 ميليون ريال وجه 
نقد درخواست كرده و پس از دريافت وجه متوارى شده است.

سرهنگ بيات مختارى تصريح كرد: در همين رابطه خانمى 
ديگر نيز اعلام داشــته اســت كه فردي به بهانه ازدواج وى و 
خانواده اش را اغفال و پس از كســب اعتماد طلاها (به ارزش 
150 ميليون ريال) و همچنين خودرو پژو  را گرفته و متواري 
شده است. سرهنگ بيات مختاري تصريح كرد: كارآگاهان با 
استفاده از شيوه هاى نوين پليسى مخفيگاه متهم را شناسايي 
و پس از هماهنگى قضائى روز دوشنبه او را در اقدامى ضربتي 
دستگير كردند.متهم در مواجهه با ادله و مستندات پليس به 
بزه هاي انتسابي اعتراف ليكن تحقيقات از متهم جهت كشف 

كلاهبرداري هاي احتمالي بيشتر ادامه دارد.

دزدجهيزيه، سياه بخت شد 
خط قرمز: با ســرعت 
عمل پليس شهرستان 
درگز، ســارق جهيزيه 
نو عروس شناســايى و 
دستگير شــد. سرهنگ 
حسين احمدى، فرمانده 
انتظامى شهرستان درگز 
گفــت: در پــى گزارش 

سرقت شبانه تمامى جهيزيه نوعروس از يك منزل مسكونى در 
يكى از مناطق حاشيه شهر درگز، موضوع شناسايى و دستگيرى 
سارق در دستور كار تيمى از پليس آگاهى اين فرماندهى قرار 
گرفت. وى افزود: مأموران دايره مبارزه با سرقت پليس آگاهى با 
بررسى صحنه سرقت و آثار بجا مانده، به جوانى معتاد و سابقه دار 
مظنون و پس از جمع آورى ادله كافى با هماهنگى مقام قضائى 
او را كمتر از 24 ساعت دستگير كردند.سرهنگ احمدى تصريح 
كرد: متهم 37 ساله در بازجوئى هاى علمى پليس در مواجهه با 
مدارك و ادله، لب به اعتراف گشود و به سرقت جهيزيه نوعروس 
و فروش آن ها به فردى مالخر اعتراف كرد. وى تصريح كرد: در 
ادامه اين عمليات پليس آگاهى با هماهنگى مقام قضائى مالخر را 
دستگير و در بازرسى از مغازه اش اموال مسروقه شامل اجاق گاز، 
ماشين لباس شويي و پنج تخته فرش 12 و 6 متري و... به ارزش 

160 ميليون ريال كشف و به مالباخته تحويل دادند.

نيش زنبور مرد 45 ساله را كشت
ايرنا : نيش صدها زنبور موجب مرگ يك مرد 45 ســاله در 
انديمشك استان خوزســتان شد.رئيس فوريت هاى پزشكى 
انديمشك در خصوص اين حادثه گفت:يك دستگاه خودرو 
نيمه سنگين حامل كندوى عسل در نزديكى دوكوهه از توابع 
انديمشك واژگون شد. محمودرضا نداف افزود:راننده 45 ساله 
اين خودرو پس از واژگونى دچار جراحت شده و همزمان صدها 
زنبور به وى حمله كردند. وى اظهار كرد:در پى اين حادثه گروه 
فوريت هاى پزشكى 115 انديمشك به محل حادثه اعزام شده 
و براى نجات فرد مصدوم وارد عمل شدند. وى اضافه كرد:فرد 
مصدوم به بيمارستان امام على(ع) انديمشك منتقل شد اما بر 

اثر نيش زنبور جان خود را از دست داد. 

نيم ميليون توفان زده  آمريكايى در تاريكى 
 رويترز: پس از توفان شــديدى كه در چند روز اخير شرق و شمال شرق 
آمريــكا را در نورديده، هنوز نيــم ميليون نفر از ســاكنان اين منطقه در 
خاموشى به سر مى برند. رسانه هاى داخلى ايالات متحده اعلام كرده اند كه 
حدود 500 هزار نفر از ساكنان در سراسر شرق آمريكا هنوز با مشكل قطعى 

برق پس از توفان روبه رو هستند.
همچنين ساكنان منطقه ســاحلى (نيواينگلند) دو روز پس از اين توفان 
ويرانگر، گرفتار ســيلاب بوده اند. توفان شــديد در ايــن نواحى موجب 
شكستگى و قطع درختان، سقوط تيرهاى برق و همچنين مرگ دست كم 

9 نفر شده  است.
اين توفان «نوريستر» در عين حال موجب مســدود شدن راه ها، اختلال 
در حمل و نقل و نيز لغو بســيارى از پروازها در اين مناطق طى چند روز 

گذشته شده  است.

يخچال معيوب در لندن منفجرشد
 گاردين: پليس محلى لندن در واكنش به گزارش ها درباره وقوع انفجار 
در شمال شرق اين شهر، علت حادثه را انفجار گاز خانگى اعلام كرده است. 
اين حادثه شب يكشنبه در منطقه «هارولد هيل» در شهر «رامفرد» اتفاق 
افتاد.مقامات محلى تاكيد كردند كه عامل حادثه انفجار گاز يخچال بوده 
است. در پى وقوع اين حادثه خانه ها و ساختمان هاى اطراف محل انفجار 
تخليه شدند.با اين حال ســخنگوى اداره آتش نشانى لندن گفته است كه 

عامل انفجار هنوز توسط تيمى در محل در حال بررسى است.

قتل مادربزرگ انگليسى به دست نوه اش
باشــگاه خبرنگاران: گرگ ايرين، 
مرد 25 ســاله كه مهمان مادربزرگش 
بود، او را با ضربات چاقو به قتل رساند. 
گرگ ايرين از والسوود وود توسط پليس 
وست ميدلندز انگلستان، به قتل خانم 
جيمز 74 ساله متهم شد.اين قتل زمانى 
صورت گرفت كه اين مرد (گرگ ايرين) 

در روزهاى پنجشنبه و جمعه در خانه مادربزرگ خود بوده است و او را با 
چاقو به قتل رسانده است.معاينه پس از مرگ نشان داد، كه خانم جيمز به 

علت آسيب ديدگى چندگانه، جان خود را از دست داده است.

ورود فيل وحشى به مدرسه اى در مالزى
ايرنا: مقامات مالزى پس از حادثه نادر ورود يك زنجير فيل وحشــى به 
مدرســه اى در «كوتا كينابالو» اســتان صباح مالزى اعلام كردند: تدابير 
لازم حمايتى براى جلوگيرى از وقوع حوادث مشابه به كار گرفته مى شود. 
مقامات محلى اظهار كردند اطراف اين مدرسه ديوارهاى بتنى و سيم خاردار 
به منظور جلوگيرى از ورود حيواناتى كه در حيات وحش اين منطقه زندگى 
مى كنند،به داخل آن، برپا شده است. مسئولان اين مدرسه مى گويند فيل ها 
پيش از اين نيز وارد مدرسه شده بودند و تاكنون آزارى به دانش آموزان وارد 
نكرده اند اما اكنون به نظر مى رســد امنيت دانش آموزان در خطر است.به 
گزارش رسانه هاى محلى يك فيل وحشى سرگردان گرسنه روز پنجشنبه 
گذشته وارد مدرسه اى در كوتا كينابالو اســتان صباح مالزى شد كه اين 
رخداد موجب وحشــت دانش آموزان و معلمان اين مدرسه شد.مقامات 
محلى مى گويند اين فيل گرســنه ظاهرا درجست وجوى غذا به محدوده 
مدرسه وارد شده بود و البته اين رخداد با هراس و فرار كاركنان مدرسه و 
دانش آموزان آن نيز روبه رو شد.به گفته اين مسئولان اگرچه اين حادثه 
آسيبى در پى نداشته اما تاكنون چندين بار تكرار شده است و احتمال دارد 
دانش آموزان و يا كاركنان مورد حمله فيل هاى وحشى گرسنه قرار گيرند.

خط شهرستانها

 با ســرعت 
عمل پليس شهرستان 
درگز، ســارق جهيزيه 
نو عروس شناســايى و 
دستگير شــد. سرهنگ 
حسين احمدى، فرمانده 
انتظامى شهرستان درگز 

 گرگ ايرين، 
 ســاله كه مهمان مادربزرگش 
بود، او را با ضربات چاقو به قتل رساند. 
گرگ ايرين از والسوود وود توسط پليس 
وست ميدلندز انگلستان، به قتل خانم 
 ساله متهم شد.اين قتل زمانى 
صورت گرفت كه اين مرد (گرگ ايرين) 

 خط قرمز- سعيد كوشــافر: ماجرا ازهمان 
روزهاى اول كليد خورد همان روزهايى كه بازار 
شــايعه و گمانه زنى كانال هاى تلگرامى داغ بود، 
درست يك روز بعد از سقوط بود كه تصاوير زنى 
منتشر شــد كه معتقد بود يكى از مسافران باوى 
تماس گرفته و خواستار كمك شده است. بلافاصله 
كليپى هم عرضه شــد كه اين زن را درحالى كه 
ناله مى كرد و مى گفت كه از داخل هواپيما با وى 

تماس گرفته شده نشان مى داد. 
* شايعاتى كه تأييد شد

ماجرا به حدى جدى شد كه وزير ارتباطات خودرا 
ملزم به پاسخگويى ديد و از بررسى اظهارات وى 
در اينســتاگرامش خبر دادو گفت كه اين مسافر 
دوبار با تمــاس گرفته كه البته طبــق نظر وزير 
ارتباطات آخرين تماس او دقايقى قبل از سقوط 
هواپيما بوده اســت. تاييد ارتباط اين مســافر با 
خانواده اش باعث شد تاگمانه هاى جديدى شكل 
بگيرد با اين مضمون كه مگر تمــاس تلفنى در 
هواپيما ممنوع نيست؟ وشايد همين تماس تلفنى 
باعث اختلال در سيستم ناوبرى هواپيما و سقوط 
آن شده است. درعين حال هيچ مقام مسئولى به 
اين مطالب كه جسته و گريخته درفضاى مجازى 
طرح مى شد پاســخى نداد. درآن روزها اولويت 
دسترســى به هواپيمايى بود كه زير چندين متر 
برف مدفون شده بود و خانواده هاى جان باختگان 
توقع داشتند حداقل اجســاد عزيزانشان كشف 

وتحويل آن ها شود.
در نهايت پس از چند روز كاوش تكه هاى هواپيما 
در ارتفاع 4هزار مترى كشــف شده و تعدادى از 
كوهنوردان حرفه اى و تــكاوران ارتش به محل 

اعزام شــده و اعلام كردند كه هيــچ كس زنده 
نمانده است و همه مسافران و خدمه جان باخته 
اندو حتى اجساد تكه تكه و در محيطى خطرناك 

پراكنده شده است.
شــرايط جوى حتى تا يــك هفته بعــد امكان 
جست وجوى بيشــترى به تيم امدادگران نداد تا 
اينكه بالاخره و پس ازمساعدشدن وضعيت جوى 
و برنامه ريزى دقيق و تلاش امدادگران اوايل اين 
هفته امكان جســت وجوى دوباره فراهم شــدو 
بخشهاى ديگرى از اجســاد به پايين كوه منتقل 
شــد و البته بخش هاى ديگرى ازهواپيما بعلاوه 

جعبه سياه آن به دست آمد. 
اين درحالى است كه مديركل پزشكى قانونى در 
جريان ارسال سرى جديد اجساد اعلام كرد كه اين 
اجساد سالم ترهستند و همين مقدمه طرح دوباره 

اين شايعه شد كه برخى از مسافران يا خدمه پس 
از سقوط زنده بوده و دراثر امدادرسانى ديرهنگام 

جان سپرده اند.
* هيچ كس زنده نبود

درهمين راستا، مديركل پزشكى قانونى كهگيلويه 
و بويراحمد گفت: با توجه به معاينات انجام شده 
پزشكى قانونى بر روى اجساد يافت شده سانحه 
هوايى هيچ موردى مشاهده نشده كه فوت ناشى 

از سرمازدگى مطرح باشد.
كامروز امينــى درباره علت فــوت جانباختگان 
پرواز تهران- ياســوج افــزود: تاكنون علت فوت 
تمام جانباختگان پرواز «تهران- ياسوج» ناشى 
از صدمات و شدت جراحات وارده سانحه هوايى 

گزارش شده است.
مديركل پزشــكى قانونى كهگيلويه و بويراحمد 

خاطرنشــان كرد: تاكنون 6 محموله به پزشكى 
قانونى اســتان انتقال داده شد كه كار كدگذارى 
و نمونه گيرى اين محموله ها انجام شــد. كارت 
اين محموله ها براى شناسايى و انجام آزمايشات 
ژنتيك به پزشكى قانونى استان فارس ارسال شد.

وى ادامــه داد: 95 بافــت انســانى مجــزاى 
جانباختگان پرواز تهران- ياسوج تاكنون تحويل 
پزشكى قانونى استان شده اســت. كارشناسان 
پزشــكى قانونى آماده هســتند در صورتى كه 
محمولــه اى از مابقى بافت ها و بقايا برســد كار 
آزمايشات و نمونه بردارى ها را انجام دهند. امينى 
تاكيد كرد: وقتــى كه كار جســت وجو و انتقال 
پيكرها تمام شــد پزشــكى قانونى هويت بقايا و 
بافت هايى كــه در اختيــار دارد را اعلام خواهد 
كرد.وى اضافه كرد: حجم و ابعاد بعضى از پيكرها 
نسبت به ساير بافت هاى انسانى تحويل داده شده 
كامل تر هستند كه با هماهنگى و دستور قضايى و 
انجام فرآيند صدور جواز دفن طى روزهاى آينده 

تحويل خانواده هاى آن ها خواهد شد.
* غيرعقلايى است

 دراين حال رئيس كل دادگســترى كهگيلويه و 
بويراحمد گفت: شايعه زنده ماندن برخى مسافران 
سانحه هواپيماى تهران-ياسوج غير عقلايى است. 
حجت الاســلام و المســلمين غلامرضا مزارعى 
افزود: با توجه به ميزان ســرعت هواپيما و شدت 
برخورد و متلاشى شدن پيكره هواپيما و بقاياى 
اجسادى كه تاكنون در پزشــكى قانونى استان 
بدست آمده اســت؛ اصلا تصور اين كه برخى از 
مسافران پرواز «تهران- ياسوج» زنده باشند، غير 

عقلايى و غيرممكن است.

شبه افكنى مجازى درباره علت فوت جانباختگان 

بازار شايعات سقوط هواپيما دوباره داغ شد
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راننده هاى قانونمند تهران در مسير جام جهانى روسيه
خط قرمز: رئيس پليس پايتخت از افزايش 30 درصدى ترافيك در بعدازظهرها خبر داد. سردار حسين 
رحيمى در همايش مديران و فرماندهان پليس راهور با اشاره به ترافيك اين روزهاى تهران گفت: تلاش ما 
اين است كه ترافيك تهران را كاهش دهيم. اين ترافيك اكنون از 10 شب هم گذشته است.سردار رحيمى 
گفت: يكى از راهكارها اين است كه بر اســاس مجوز اماكن عمومى كليه واحدهاى صنفى تا ساعت يك 
بامداد باز هستند و شهروندان مى توانند تا يك بامداد خريد كنند. رئيس پليس پايتخت در ادامه با بيان 
اينكه ميزان خودروهاى موجود در تهران 4 تا 5 برابر ظرفيت خيابان هاست، گفت: همين عامل باعث شده 
ما شاهد پيك ترافيك در صبحگاه و شامگاه باشيم.سردار رحيمى به برخى علل افزايش ترافيك اشاره كرد 
و گفت: يكى از مهمترين علل آن خرابى خودروها بويژه خودروهاى سنگين است. وى تصريح كرد: رتبه 
دوم در تشديد ترافيك، تصادفاتى است كه صورت مى گيرد و متاسفانه بسيارى از افرادى كه حتى تصادفات 
جزيى دارند خودروى خود را كنار نمى زنند و اين باعث تشديد ترافيك مى شود. وى گفت: همكاران ما از 
ساعت 2 بعدازظهر با آماده باش 70 درصدى آماده خدمات رسانى هستند و تمام مراكز پرتردد در كنترل 
پليس است.رئيس پليس پايتخت افزود: در چهارشنبه آخر سال پليس از ساعت 3 بعدازظهر در آماده باش 
صددرصد است. انتظار ما اين است كه والدين مديريت كودكان و كنترل آن ها را بر عهده بگيرند تا عيد 
نوروز بدى را سپرى نكنند.وى افزود: 9 انبار بزرگ مواد محترقه تاكنون ضبط و كشف شده است. سردار 
رحيمى همچنين گفت: در شش ماهه گذشــته 5 نفر را كه در قالب مأموران راهنمايى و رانندگى اقدام 
به اخاذى مى كردند را دستگير كرديم.وى گفت: آخرين نمونه آن امروز دستگير شده است. اين افراد در 
پوشش مأموران نيروى انتظامى از مردم اخاذى مى كردند از مردم مى خواهيم در مواجهه با مأموران كارت 
شناسايى از آن ها مطالبه كنند.سردار رحيمى در ادامه صحبت هاى خود گفت: با هماهنگى هاى صورت 

گرفته با يك بانك دولتى قرار شد برخى افراد قانونمند را پليس به جام جهانى بفرستد.

مأمور راهنمايى و رانندگى قلابى در تور پليس افتاد 
خط قرمز: رئيس مركز اطلاع رسانى پليس راهور تهران بزرگ 
از دستگيرى مأمور راهنمايى و رانندگى قلابى خبر داد. سرهنگ 
شريفى رئيس مركز اطلاع رســانى پليس راهور تهران بزرگ با 
اشاره با بازداشت 5 فرد مأمور نما طى 6 ماه گذشته اظهار كرد: 
طى چند ماه گذشته به سامانه 197 پليس راهنمايى و رانندگى 
تهران بزرگ شكاياتى مبنى بر اخاذى فردى مأمور نما در اطراف 

خيابان نواب و جمهورى اعلام شده بود.
وى افزود: با دريافت گزارش هاى مردمى مأموران پليس اقدام 

به گشت زنى در مناطق اعلام شده كردند و مشخص شد فردى با اين خصوصيات در پليس راهنمايى و 
رانندگى وجود ندارد.رئيس مركز اطلاع رسانى پليس راهور تهران بزرگ گفت: اين مأمور قلابى به مردم 
مى گفت كه مى تواند جرائم رانندگى آن ها را صفر كند. سرهنگ شريفى افزود: اين فرد 34 سال سن دارد 
و در زمان دستگيرى لباس مأمور راهنمايى و رانندگى و به همراه درجه سرهنگى به تن داشته است و تا 
امروز 9 شاكى دارد و قصد داريم با دريافت مجوز قضايى چهره او را رسانه اى كنيم تا اگر افراد ديگرى از اين 
فرد شكايت دارند، اعلام كنند. اين مأمور قلابى هم در گفت و گو با خبرنگاران گفت: بيشتر تقصير مردم 
است كه راه را براى تخلف ما باز مى كنند و خودشان باعث مى شوند افرادى مثل من تخلف كنند. وى افزود: 
من، چون زمانى در راهنمايى و رانندگى كار مى كردم، به شگرد هاى اين كار آگاه بودم.اين مأمور قلابى 
افزود: بيشترين پولى كه از مردم دريافت كردم، 500 هزار تومان بود و هيچ وقت پول را به حساب خود واريز 
نمى كردم. وى در خصوص نحوه خريدارى لباس پليس گفت: لباس پليس را همه جا مى توان تهيه كرد. من 

هم لباس را 60 هزار تومان خريدم و بى سيمى هم كه استفاده مى كردم، قلابى بود.

 رئيس مركز اطلاع رسانى پليس راهور تهران بزرگ 
از دستگيرى مأمور راهنمايى و رانندگى قلابى خبر داد. سرهنگ 
شريفى رئيس مركز اطلاع رســانى پليس راهور تهران بزرگ با 
 ماه گذشته اظهار كرد: 
 پليس راهنمايى و رانندگى 
تهران بزرگ شكاياتى مبنى بر اخاذى فردى مأمور نما در اطراف 

وى افزود: با دريافت گزارش هاى مردمى مأموران پليس اقدام 

صدر نشينى نماينده ايران در روز  شكست السد

پرسپوليس در آسيا جان گرفت

استقلال-العين امارات ساعت 18:50

قلب آبى ها  
براى تلافى مى تپد



صدر نشینی نماینده ایران در روز  شکست السد

پرسپولیس در آسیا جان گرفت

 فوتبال  ورزش  هفته سوم لیگ قهرمانان 
آسیا با شــش امتیازی شدن ســه تیم در گروه 
پرسپولیس جریان پیدا کرد. دیروز در ازبکستان 
نسف قارشی موفق شد السد قطر را یک بر صفر 
شکســت دهد و خود را شــش امتیازی کرده و 
کمک بزرگی به پرســپولیس کند. در این دیدار 
مرتضی پورعلی گنجی و ژاوی هرناندز، ۲ بازیکن 
کلیدی الســدی ها به خاطر مصدومیت حضور 
نداشتند.  مردان برانکو هم در آزادی با پیروزی 
دو بر صفر مقابل الوصل هم تجدید روحیه کردند 
و هم در کورس صعود باقی ماندند. در این بازی 
برانکو همانطور که قول داده بود ربیع خواه را روی 
نیمکت نشاند و خط میانی اش را با کامیابی نیا 
و ماهینی آرایش داد و در خط حمله ســیامک 

نعمتی را کنار علیپور قرار داد. با این حال اساس 
حملات روی دوش صادق محرمــی و از جناح 
راســت بود. نکته قابل توجه اینکه الوصل واقعا 
حرفی برای گفتن نداشــت و در همان نیمه اول 
روی دو گل احمــدزاده و علیپــور از روی نقطه 

پنالتی شکست خورده به رختکن رفت.
در نیمــه مربیان باز هم میزبان ســوار بازی بود 
و خطراتــی را بوجــود آورد. با این حال شــاید 
هیجان انگیزترین صحنه این نیمه آشتی برانکو 
و مسلمان بود که اســتادیوم را به وجد آورد. از 
اواســط 45 دقیقه دوم  مهندس پرســپولیس 
بعد از چند بازی نیمکت نشینی جای نعمتی را 
گرفت تا خط میانی سرخ ها جان تازه ای بگیرد. 
در اواخر بازی منشا هم به زمین آمد تا یکی دوتا 

توپ خوب خراب کند تا بازی با همان نتیجه دو 
بر صفر تمام شود. با این پیروزی پرسپولیس به 
صدر جدول رفت. بازی بعدی این تیم ۲۲ اسفند 
با همین الوصل در امارات خواهد بود و السد در 

قطر میزبان نسف قارشی است.

فرشاد احمدزاده، هافبک تیم فوتبال پرسپولیس 
به  عنوان بهترین بازیکــن زمین در دیدار مقابل 

الوصل انتخاب شد.

برانکو: نباید اینقدر فرصت خراب کنیم
برانکو، سرمربی پرسپولیس گفت: بازی متفاوتی 
نسبت به بازی با استقلال داشتیم. مقابل استقلال 
بازی واقعی خود را نشــان ندادیم. این مسابقه 
ای بود که همیشــه باید ارائه بدهیم. ۹۰ دقیقه 
کنترل بازی را در اختیار داشــتیم. دو گل زدیم 
و فرصتهای زیادی خلق کردیــم. تنها انتقادی 
که می توانم بکنم این است که در لیگ قهرمانان 
نباید این همه فرصت را از دست داد. با خوشبینی 
فراوان به بازی برگشــت با الوصل می رویم. آن 

بازی می تواند همه چیز را تعیین کند. 
سرمربی الوصل: در همان نیمه اول باختیم

رودولفو آرئوابارنا ، سرمربی آرژانتینی تیم الوصل 
امارات گفت: پرسپولیس در نیمه اول بهتر از ما 
بازی را شروع کرد و ما در همان نیمه باختیم در 
حالی که ما سعی می کردیم بازی را کنترل کنیم 
تا آنها سوار بازی نشوند. با این حال بعد از دریافت 

گل اول و زیر 5 دقیقه گل دوم را خوردیم.
وی افزود: در آن دقایق کار خیلی سخت و حساس 
است و ســخت می توان بازی را کنترل کرد. ما 
نتوانســتیم این کار را کنیــم و روی پنالتی گل 
دوم را دریافــت کردیم. پــس از گل دوم هم به 
لحاظ انگیزه و هدف ســخت اســت بازیکنان را 

کنترل کرد.

قراردادم خودکار تمدید نمی شود
وینفرد شفر: شانس زیادی برای 

شکست العین داریم
ورزش:وینفرد شــفر در نشســت خبری پیش از بازی استقلال با العین 
امارات در لیگ قهرمانان آسیا، گفت: خیلی خوشحالم که به العین برگشتم. 
خوشــحالم که این تیم و برادران عبدالرحمان پیشــرفت کردند. خیلی 
صحبت ها در رسانه های ایران دیدم که قرارداد من در پایان فصل به صورت 
خودکار تمدید می شود اما اینگونه نیست و این اتفاق رخ  نمی دهند. شفر 
ادامه داد: ما بازی العین را در دربی امارات دیدیم و آنالیز کردیم. دربی اینجا 
خیلی خوب است اما دربی ایران با حضور ۹۰ هزار نفر، خیلی سخت تر بود 
و بزرگتر. ما باید ۹۰ دقیقه می جنگیدیم. پیروزی در این دیدار به ما اعتماد 
به نفس داد و امیدوارم با همان اعتماد به نفس در زمین مسابقه حاضر شویم. 
شفر در خصوص دیدار فصل گذشته استقلال و العین و شکست سنگین 
نماینده ایران در بازی برگشت، گفت: طبیعی است که مردم راجع به این 
نتیجه صحبت کنند اما ما تیم جدید و با ذهنیت جدیدی هستیم. برای برد 

به زمین می رویم و شانس زیادی برای شکست العین داریم.

قلعه نویی: با پیروزی بر الوحده در 
جدول باقی می مانیم

ورزش: قلعه نویی، ســرمربی ذوب آهنی ها گفت: جدول گروه ما شرایط 
پیچیده ای دارد و به همین دلیل می توانم بگویم دیدار پیش روی ما سخت 
ترین دیدار ذوب آهن در بازی های آسیایی است. ما اگر بتوانیم حریف مان را 
شکست دهیم در جدول باقی می مانیم و در کورس صعود قرار می گیریم. البته 
الوحده هم تیم بسیار خوبی است اما با توجه به کلیدی بودن این بازی امیدواریم 

بتوانیم سه امتیاز آن را به دست بیاوریم.

جلالی: دوست ندارم بچه ها زیر فشار 
ذهنی بروند

ورزش: مجید جلالی در خصوص اینکه پنج هفته به پایان لیگ برتر مانده 
و در حالی که پیکان باید بازی به بازی پیش برود، اما دو بازی مســتقیم 
با استقلال و سایپا دارد که رقبای پیکانی ها برای کسب سهمیه هستند، 
گفت: اصل موضوع همین است که اگر بیاییم و کلی فکر کنیم و از حالا 
تمام بازی ها را در نظر بگیریم، تیم مان را زیر فشار می بریم. اصلًا دوست 
ندارم بچه ها زیر فشار ذهنی بروند و به همین دلیل هر دیداری که داریم 

فقط روی همان بازی متمرکز می شویم. 

جپاروف: تنها برای برد برابر العین بازی 
می کنیم 

نود: سرور جپاروف در نشست خبری پیش از دیدار استقلال مقابل العین 
امارات در لیگ قهرمانان آسیا اظهار داشت: من خیلی مقابل العین بازی 
کرده ام. چندین بار با آنها بازی کرده ام و ملی پوشان این تیم را می شناسم. 
ما آماده سازی بسیار خوبی داشته ایم و در بهترین شرایط روحی و روانی 
قرار داریم. تنها برای برد در اینجا )العین( هستیم نه چیز دیگر و امیدوارم 

به آن برسیم.

جباری: استقلال روحیه بالایی دارد
تسنیم: پیشکسوت آبی پوشان تهرانی در خصوص بازی امروز تیمش 
مقابل العین امارات به بازیکنان تذکر داد که حتی کوچکترین اشــتباه 
می تواند موجب باخت آن ها شود. علی جباری می گوید: بازی با العین 
حساس است. متأســفانه سال گذشــته هم نتیجه بدی برابر آنها کسب 
کردیم. هر چند استقلالِ امسال، استقلال سال گذشته نیست و همه چیز 
آن تغییر کرده است. اســتقلال با روحیه بهتر به این بازی نگاه می کند. 
بازیکنان باید به طور دقیق تاکتیک های در نظر گرفته شده را پیاده کنند 

و مرتکب اشتباهی نشوند.

جهانبخش: پاس گل را بیشتر از گلزنی 
دوست دارم

ورزش: یک گل زیبا، آسیب دیدگی بد موقع، تعویض و یک دنیا نگرانی 
برای کادر فنی آلکمار و هواداران فوتبال در ایران. این اتفاق هایی بود که 
برای علیرضا جهانبخش مقابل اکسلســیور رخ داد. جهانبخش در مورد 

مصدومیتش می گوید:
ما در طول هفته قبل 3 بازی پرفشــار انجام دادیم. ابتدا مقابل اســپارتا 
روتردام که یک تیم دفاعی و سرسخت بود. ســپس برابر توئنته در جام 
حذفی و این بار هم اکسلسیور در لیگ. بازی آخر در چمن مصنوعی برگزار 
شد و به همین دلیل نه تنها من که همه بازیکنان خستگی را حس کردند. 
حول و حوش دقیقه 85، 86 بود که در همسترینگم احساس درد شدید 
کردم. برای مربی مان دست بلند کردم و روی زمین نشستم. او هم ریسک 
نکرد و مرا تعویض کرد. بعد از بازی هم چند معاینه روی پای من انجام شد 
و فکر می کنم آسیب دیدگی ام شدید نیست. البته باز هم باید نزد پزشک 

بروم تا به طور قطع بتوانم درباره این مصدومیت نظر بدهم.

ضد حمله

رسن: نمی دانم چرا به سوی من بطری پرتاب 
کردند

ورزش: بازیکن عراقی تیم فوتبال پرسپولیس درباره پرتاب بطری به سمت 
او در دربی تهران صحبت کرد. او گفت : بازی خوبی در حضور ۱۰۰ هزار هوادار 
بود. بازی را واگذار کردیم اما قهرمانی از دســت ما خارج نشــده است. بازی 
خوبی به نمایش گذاشتیم. تیم ما پنج هفته تا پایان لیگ با ۱5 امتیاز اختلاف 
نســبت به تیم دوم در صدر جای دارد و به همین خاطــر می توانم بگویم که 
تکلیف قهرمانی ما تا حدود زیادی مشخص شــده است. رسن درباره پرتاب 
بطری توسط هواداران استقلال گفت : چنین چیزهایی در فوتبال وجود دارد. 
هواداران استقلال همواره تیم خود را تشــویق می کردند اما نمی دانم چرا به 

سمت من بطری پرتاب شد.

مظاهری: کارم گل نخوردن است، حتی جلوی 
رونالدو!

ورزش:  دروازه بان تیم فوتبال ذوب آهن ایران درباره بازی با الوحده امارات گفت: 
بهترین تیم ایران هستیم و باید با تمام وجود بازی کنیم. رشید مظاهری می گوید: 
فکر می کنم که بازی سختی خواهد بود. ذوب آهن اصفهان هر زمانی که در لیگ 
قهرمانان آسیا حضور داشته عملکرد خوبی از خود بر جای گذاشته است. در این 
بازی هر چه که داریم باید رو کنیم. ما در نیم فصل دوم نشان دادیم که بهترین تیم 

ایران هستیم. باید با تمام وجود بازی کنیم و سه امتیاز  فردا را به دست بیاوریم.
دروازه بان ذوب آهن در خصوص بازیکنان خارجی الوحده، اظهار کرد: وظیفه من 
بسته نگه داشتن دروازه  اســت، فرقی نمی کند که مهاجم مقابل من سباستین، 
بازیکن الوحده باشــد یا کریســتیانو رونالدو! من با تمام وجود این کار را انجام 

خواهم داد. ۱۰
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ورزشـــی

حمیدرضاعرب: یادمان نمی رود آن تلخ ترین 
و حقیرانه ترین شکست آسیایی استقلال مقابل 
العین را که هنوز هم هرگاه به یادش می آوریم 
ذهن مان را سخت می آزارد. شکست ناباورانه 
آبی ها در آخرین ایستگاه لیگ قهرمانان فصل 
پیش به حــدی خردکننده بود کــه خیلی ها 
انتظار داشتند همان شــب علیرضا منصوریان 
و همکارانش از ســمت خود اســتعفا  بدهند 
و بروند اما آن ها ماندند تا شــاید اســتقلال به 
دستان آن ها سرو سامان بگیرد که این هدف 
هیچ گاه میسرنشد تا ناجی آلمانی به استقلال 
آمد و آبی ها را درمسیر رشــد و پیشرفت قرار 
داد. حالا استقلال با وینفردشفر به تنها چیزی 
کــه در برابریکــی از بهتریــن تیم های غرب 
آســیا فکر نمی کند، باخت اســت. استقلال 
حتی به دنبــال پیروزی دراین بازی اســت تا 
شــاید خاطرات آن شکست شش تایی از ذهن 
هواداران پاک شــود. حتی یک برد خفیف هم 
برای هواداران اســتقلال کافی تا شاید اندکی 
ازغم های آن شکست آســیایی را از دل خود 

دور کنند. استقلال البته در بازی های اخیرآن 
قدر با صلابت و  بی نقص ظاهر شده که انتظاری 
جز این هم از آن ها  نمــی رود. آبی ها به واقع 
بعد از بردهایــی که مقابل الهلال عربســتان، 
فولادخوزستان وپرســپولیس به دست آوردند 
در بهترین شرایط روحی و روانی و فنی به سر 
می برند و گریزی نیســت کــه از آن ها انتظار 
داشته باشیم با ارائه نمایشی هماهنگ العین را 
در امارات مغلوب کننــد وعلاوه بر آنکه محیط 
امنی برای خود در گروه آسیایی پدید  می آورند، 
به العینی ها می فهمانند که آن شکســت فصل 
پیش حادثه ای بیش نبوده است. استقلال قطع 
به یقین امروز روی تیام حساب ویژه ای باز کرده 
اســت. مهاجمی که در بازی های اخیر نمایش 
خیره کننده ای داشته است. جپاروف نیز می تواند 
عصای دست شــفر در میانه زمین باشد همان 
طورکه  دیدیم در دربی با مدافعان پرســپولیس 
هر چه خواست کرد وبا پاس های ماهرانه اسباب 
ناآرامی آن ها را پدید آورد. دراین بازی روی وریا 
غفوری هم باید حســاب ویژه ای بازکرد. مدافع 

راســتی که ســیرصعودی خیره کننده در ماه 
های اخیر داشته و عملا بدل به بهترین بازیکن 
استقلال شده است. این 3بازیکن به علاوه مهدی 
رحمتی که احتمالا دروازه بان استقلال خواهد 
بود نقشی کلیدی در نتیجه بازی امشب خواهند 
داشــت. امید ابراهیمی را هم نبایــد از یاد برد 
بازیکنی که مقابل ستاره بی چون و چرای آسیا 
که در ترکیب العین بازی می کند مسئولیت های 
ســنگینی بردوش دارد. ابراهیمــی باید بتواند 
عبدالرحمان را به خوبــی مهارکند تا گزندی به 
خط دفاع تیمش وارد نشود. این کمترین انتظار 

از اوست.
B برنامه مسابقات گروه

العین امارات - استقلال ایران ساعت ۱8:5۰
الهلال عربستان - الریان قطر ساعت ۲۰:45

B جدول گروه
۱- استقلال ایران 4 امتیاز

۲-الریان قطر ۲ امتیاز
3- العین امارات ۲ امتیاز

4- الهلال عربستان یک امتیاز

استقلال-العین امارات ساعت 18:50

قلب آبی ها  برای تلافی می تپد
دردسر استقلال برای نگهداشتن شفر

نازهای مرد آلمانی شروع شد
ورزش : مدیران باشگاه اســتقلال که در ارتباط با همکاری با وینفرد شفر مردد 
بودند حالا گرفتار یک معضل جدی شــدند که چگونه پیرمــرد آلمانی را متقاعد 
کنند که قرارداد خود را برای یک فصل دیگر تمدید کند. اما مشــکل اســتقلال 
تنها به این مســئله برنمی گردد بلکه 7 بازیکن دیگر ایــن تیم هم در پایان فصل 
قراردادشان به اتمام می رسد که این مسئله  می تواند بنیان و شاکله اصلی تیم را 
دچار تزلزل کند به همین دلیل در آخرین نشســت هیئت مدیره برای مدیرعامل 
یک وظیفه اصلی معین شده که باید در اســرع وقت تکلیف قرارداد وینفرد شفر و 
بازیکنانی که قراردادشان به پایان رســیده تعیین تکلیف شود در غیر این صورت 

وی باید پاسخگو ناکامی استقلال در این مقطع باشد.
پژمان منتظری، سرور جپاروف، علی قربانی، فرشــید باقری، وریا غفوری، امید 
ابراهیمی، لئوناردو پادوانی و سیدحسین حسینی هفت آبی پوشی هستند که در 

حال سپری کردن ماه های آخر قراردادشان با این باشگاه هستند.
البته توفیقی که در طول دو فصل اخیر به عنوان مدیر شــماره یک استقلال در سایه 
مدیرعامل فعالیت های مرتبط با نقل و انتقالات را دنبال کرده به افتخاری پیغام داده 
است که بابت تمدید قرارداد بازیکنان مشــکلی وجود ندارد اما مسئله اصلی متقاعد 
کردن وینفرد شفر و دستیاران او برای ادامه فعالیت در باشگاه استقلال است. مشکل 
از زمانی شروع شد که باشگاه الهلال عربستان با یک پیشنهاد نجومی به  مدیر برنامه 
وینفرد شفر کار را برای استقلالی ها بسیار سخت کرد.او در کنفرانس خبری دیروزهم 
از قطعی نبودن قرارداد دو ساله اش گفت تا دست و دل آبی ها بابت رفتن وی به الهلال 

بلرزد.

تمرکز ندارند و تمدید نمی کنند

نارضایتی برانکو از 4 
ملی پوش سرخ

سینا حسینی : برانکو از شــرایط موجود در 
پرسپولیس زیاد راضی نیست، او پس از شکست 
در دربی پایتخت برابر رقیب سنتی باشگاه دو 
نوبت با مدیران باشگاه جلسه داشته است. 6 نفر 
از شاگردان برانکو که در فهرست بازیکنان حاضر 
در اردوی تیم ملی هستند به گفته آنالیزورهای 
پرسپولیس در چند بازی اخیر تمرکز همیشگی 
را نداشته اند به همین خاطر برانکو روی عملکرد 
آنها به دقت زوم کرده است و از بین آنها از 4 نفر 
به شدت ناراضی اســت و اعتقاد دارد آن 4 نفر 
بیشتر از آن که به پرسپولیس فکر کنند به قرار 
گرفتن در فهرست کارلوس کی روش فکر می 
کنند تا همچنان در کنار او در روســیه حضور 

داشته باشند.
به عقیده برانکو، وحید امیری، کمال کامیابی نیا، 
محمد انصــاری و علی علیپــور از جمله ملی 
پوشانی هستند که در هفته های اخیر با نوسان 
زیادی همراه بودند که این اتفاق فقط به موضوع 
حضور در ترکیب تیم ملی ارتباط دارد البته در 
این میان برانکو بر این باور اســت که بیرانوند و 

سید جلال از این مسئله جدا هستند .
البته اظهارنظر برانکو در قبال این بازیکنان تنها 

به این مسئله مرتبط نبود بلکه برخی 
می گویند یکی از دلایل مهم اعتراض برانکو از 
آنجا آغاز شد که برانکو متوجه شد برخی ملی 
پوشــان پرســپولیس از تمدید قرارداد خود با 
پرسپولیس هم طفره رفته اند و اعلام کردند بعد 
از مسابقات جام جهانی در این خصوص تصمیم 
گیری خواهند کرد. برانکو با وجود این که می 
داند پرســپولیس به لطف ماجرای طارمی دو 
پنجره نقل و انتقالات محروم است حالا سخت 
نگران اســت این بازیکنان از تمدید قرارداد با 
پرســپولیس صرف نظر کنند و برای خروج از 
پرســپولیس ترغیب شــوند آنگاه مشکلات او 

بیشتر از پیش خواهد شد.



فقط يك كشتى گير مقابل يزدانى 6 دقيقه دوام آورد

كم ياب ترين  پلنگ جويبار

 كشتى  ورزش  حسن يزدانى كه حالا با داشتن طلاى آسيا، 
جهان و المپيك كارنامه افتخارات خود را كامل كرده، در سال 
96 در 3 تورنمنت رسمى شركت كرد. اين كشتى گير كه بعد 
از المپيك 2016 تصميم گرفت به يك وزن بالاتر رفته و در 86 
كيلوگرم كشتى بگيرد، در سال جارى آمار فوق العاده اى از خود 

به جاى گذاشته است. 
*قهرمانى بدون دادن يك امتياز

اولين تورنمنتى كه حسن يزدانى در سال جارى تصميم گرفت 
در آن شركت كند، بازى هاى كشورهاى اسلامى به ميزبانى باكو 
بود. در اين مســابقات يزدانى حتى يك امتياز هم به حريفانش 
نداد و همه آنها را با امتياز عالى و قبل از به پايان رسيدن 6 دقيقه 

وقت قانونى شكست داد و طلايى شد. 
طلاى جهانى با آمارى فوق العاده

سخت ترين ميدان براى حسن يزدانى در سال 96 بدون شك 
مسابقات جهانى 2017 در پاريس محسوب مى شد. با اين حال 
تنها كشتى گيرى كه در اين مســابقات 6 دقيقه مقابل يزدانى 
ايســتاد و با امتياز عالى و ضربه فنى شكست نخورد، الكساندر 
واليف از روسيه بود كه 4 بر صفر كشتى را واگذار كرد تا يزدانى 
به فينال برسد. يزدانى در فينال مسابقات با بوريس ماكويف از 

اسلواكى روبرو شــد و او را هم در كمتر از 3 دقيقه با نتيجه 10 
بر صفر از پيش رو برداشــت تا اولين طلاى خود را در مسابقات 

جهانى كسب كند. 
 ادامه درخشش در آسيا

يزدانى كار خود را در رقابت هاى قهرمانى آسيا در قرقيزستان 
پى گرفت و عظمت دولت بيكوف از قزاقستان را با نتيجه 12 بر 2 
مغلوب كرد. او در كمتر از 3 دقيقه جاورايل شاپيف از ازبكستان 
را با نتيجه 13 بر صفر از پيش رو برداشــت تا به فينال برســد. 
يزدانى در اين ديدار اويوتمان اورگودول دارنده مدال نقره آسيا 
از مغولستان را در كمتر از 3 دقيقه با نتيجه 10 بر صفر مغلوب 

كرد و به مدال طلا دست يافت. 
فوق تصور مثل يزدانى

حسن يزدانى كه به تازگى 23 ســالش به اتمام رسيده، در اوج 
پختگى و آمادگى قرار دارد و مرور نتايج او در سال جارى نشان 
مى دهد كه هيچ كشتى گيرى در دنيا نمى تواند در اين شرايط با 
او رقابت كند. تنها يك حريف در مسابقات جهانى توانسته مقابل 
يزدانى 6 دقيقه مبارزه كند و 10 مســابقه ديگر نابغه ايرانى با 
كسب امتياز عالى براى او قبل از به پايان رسيدن وقت مسابقه به 
اتمام رسيده است. آمار مى گويد؛ فوق تصور مانند حسن يزدانى.

 دوچرخه ســوارى  ورزش  محمد دانشــور، 
قهرمان و عضــو تيم ملــى دوچرخه ســوارى ايران 
درخصوص انتخــاب و حضور خود به عنوان ســفير 
ورزش رضوى با شعار «امام رضا(ع) امام مهربانى ها» 
در مســابقات آســيايى مالزى اظهار كرد: در آستانه 
اين مسابقات عنوان با بركت «سفير ورزش رضوى» 
توسط تربيت بدنى آســتان قدس رضوى به من اعطا 

شد. 
وى افزود: من تاكنون در رقابت هاى بسيارى شركت داشته 
و عناوين فراوانى را كســب كرده ام، اما افتخارم اين است 
كه در اين دوره از رقابت ها با عنوان والاى ســفير ورزش 
رضوى شركت كردم و توانســتم با پرچم متبرك و به نام 
حضرت رضا(ع) در ميادين ورزشــى حاضر شوم و در حد 

توان خودم معرف فرهنگ رضوى باشم. 
اين دوچرخه سوار مشهدى و دارنده دو مدال طلاى 
آســيايى با توصيف انعكاس حضور متفاوت خود در 
اين مســابقات بيان كــرد: از آنجايى كــه غالب رقبا 
و شــركت كنندگان آســيايى من مســلمان بودند و 
آســتان قدس رضوى و مشــهد را مى شــناختند، به 

همين دليل بســيار از اين حركت مذهبى ـ ورزشى 
اســتقبال كردند و بــه خاطر همســايگى حرم منور 
ثامن الحجج(ع) به من علاقه نشان مى دادند و من به 
اين بهانه تلاش كردم تا آنها را بيشتر با فرهنگ اهل 

بيت(ع) آشنا كنم. 
وى با بيان احساس وصف ناشــدنى خود از اين جريان 
فرهنگ ســاز، گفت: ورزشــكاران ما با رفتــار و منش 
اسلامى خود مى توانند تأثير بسزايى در فرهنگ عمومى 
جامعه بــه ويــژه نوجوانــان و جوانــان علاقه مند به 
رويدادهاى ورزشى بگذارند و جداى از عملكرد ورزشى، 
با كردار و گفتار خود نماينــده ى فرهنگ دينى و ملى 

خودشان باشند. 
دانشور با اشــاره به اينكه با كســب آخرين مدال برنز 
خود در مسابقات دوچرخه ســوارى 2018 مالزى، در 
مجموع دارنده 20 مدال بين المللى اســت، اضافه كرد: 
آرزو دارم بار ديگر مدال طلاى خودم را در مســابقات 
آســيايى تكرار كنم؛ همچنين بتوانــم در رقابت هاى 
المپيك آينده شــركت كنم و نماينده شايسته اى براى 

كشورم باشم.

اسكى آلپاين قهرمانى آسيا-دربندسر 
كيادربندسرى بر بام اسكى آسيا ايستاد 

ورزش: نمايندگان اســكى ايران در پايان رقابت هاى روز نخســت اسكى 
قهرمانى آلپاين آسيا به يك طلا، يك نقره و دو برنز ديگر دست پيدا كردند.

 در پايان رقابت هاى سوپر كمبينه (سوپرجى+اسلالوم) اسكى قهرمانى آلپاين 
آسيا نمايندگان ايران به يك طلا، يك نقره و دو برنز ديگر دست پيدا كردند. 
پيش از اين اسكى بازان ايرانى به دو نقره و يك برنز در سوپرجى رسيده بودند. 

نتايج سوپر كمبينه در دو بخش مردان و بانوان عبارت است از:
 بخش مردان:

  محمد كيادربندسرى از ايران (طلا) / ايگور زاكورديف از قزاقستان (نقره)
حسين ساوه شمشكى از ايران (برنز)

 بخش بانوان:
  ماريا گريگووا از قزاقستان (طلا)/  صدف ساوه شمشكى از ايران (نقره)

  فروغ عباسى از ايران (برنز)

 محكوميت مربى آلمانى به پرداخت خسارت 
فدراسيون بسكتبال وتسويه حساب 

14 هزار يورويى با «باورمن»
مهر: فدراسيون بسكتبال بر اســاس قرارداد «درك باورمن» و تصميم يك 
طرفه اى كه اين مربى بــراى پايان دادن به همكارى خــود گرفت، به دنبال 
دريافت خسارت 14 هزار يورويى از وى است.  پيگيرى پرونده درك باورمن 
سرمربى پيشين تيم ملى بسكتبال ايران به منظور تعيين وضعيت نهايى اين 
پرونده و جريمه احتمالى آن، يكى از برنامه هايــى بود كه رامين طباطبايى 
رئيس فدراسيون بسكتبال پس از آغاز به كار خود در اين فدراسيون، در دستور 
كار قرار داد. رامين طباطبايى رئيس فدراسيون بسكتبال گفت: قراردادى كه 
از باورمن در فدراســيون موجود بود را به طور كامل مطالعه كردم. طبق اين 
قرارداد درك باورمن اگر به صورت يكطرفه اقدام به فسخ قراردادش مى كرد 
بايد مطابق يك ماه از حق قرارداد خود را به فدراسيون پرداخت مى كرد و اگر 
فسخ قرارداد از طرف فدراسيون انجام مى شد، فدراسيون بايد مطابق با 2 ماه 

از قرارداد به باورمن پرداخت مى كرد. 
وى  گفت: همانطور كه گفتم طبق قرارداد باورمن بايد بــه اندازه يك ماه از 

قراردادش را به فدراسيون پرداخت كند. اين مبلغ 14 هزار يورو مى شود. 

خبر

سهشنبه 15 اسفند ليگ قهرمانان آسيا
 ذوب آهن - الوحده امارات

 ساعت: 16:00 زنده از شبكه ورزش

سهشنبه 15 اسفند ليگ قهرمانان آسيا
 العين امارات - استقلال

 ساعت: 18:50 زنده از شبكه سه

سهشنبه 15 اسفند ليگ قهرمانان اروپا
 پارى سن ژرمن - رئال مادريد

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه سه

سهشنبه 15 اسفند ليگ قهرمانان اروپا
 ليورپول - پورتو

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه ورزش

چهارشنبه 16 اسفند  ليگ قهرمانان اروپا
 منچسترسيتى - بازل

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه ورزش

چهارشنبه 16 اسفندليگ قهرمانان اروپا
 تاتنهام - يوونتوس

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه سه

انگليس - ليگ برتر
 برايتون 2 - 1 آرسنال

 منچسترسيتى 1 -  0 چلسى
اسپانيا - لاليگا

 لوانته 1  - 1 اسپانيول
 بارسلونا 1 -  0  اتلتيكومادريد

 رئال سوسيداد 2 - 1 آلاوس
 والنسيا 2 - 0 بتيس

  آلمان - بوندسليگا
 كلن 2 -  3 اشتوتگارت

 فرايبورگ 0 -  4 بايرن مونيخ

ميز نتايج

ورزش در سيما

11

پاكدامن: 
مدال جهانى شمشيربازى ام 

را مديون فخرى هستم
ايسنا: دارنده مدال برنز جام جهانى شمشيربازى در اسلحه سابر با اشاره 

به كمبود امكانات از جمله سالن محل تمرين گفت: دليل اينكه در اسلحه هاى 
ديگرى پيشرفت زيادى نداشتيم اين اســت كه افرادى مثل پيمان فخرى را كم 

داريم. على پاكدامن گفت: جام جهانى لهستان از سطح بسيار بالايى برخوردار بود و در 
حدود 220 شمشيرباز در اين رقابت ها حضور داشتند. بهترين سابريست هاى جهان و 
عنوان داران جهان و المپيك همگى به لهستان آمده بودند و سطح كيفى مسابقه ها واقعا 
بالا بود. وى گفت: به نظرم از زمانى كه تيم تحت هدايت پيمان فخرى قرار گرفت مسير 
پيشرفت شروع شد. همين 5 سال پيش ما به همين رقابت هاى جام جهانى لهستان 

رفتيم ولى در آن سال ها حتى رنگ دور دوم را هم نمى ديديم و همه نفرات تيم 
آن موقع از گردونه رقابت ها كنار رفتيم. همه تيم هاى دنيا در حال كار 

كردن هستند. براى نمونه ايتاليا و آلمان با 18 شمشيرباز به جام 
جهانى آمده بودند و اين نشان مى دهد كه باشگاه ها در 

اين كشورها در حال فعاليت هستند.

كيمياعليزاده: 
هيچ چيز نمى تواند مانع 

قهرمانى ام در المپيك شود
ورزش سه: دختر تاريخ ساز تكواندوى ايران از روند بازگشت خود بعد از 

آسيب ديدگى سنگين و هدف قراردادن مدال طلاى المپيك 2020 مى گويد. 
كيميا عليزاده گفت:    افت شديدى كه در رنكينگ نداشتم و شايد 2، 3 رتبه پايين 

آمدم. قطعا براى مسابقات گرندپرى برنامه دارم و هر مسابقه اى كه كادرفنى صلاح بداند، 
من در آن حاضر باشم، شركت مى كنم. واقعا دوست دارم اين بار سهميه المپيك را از طريق 
سيستم رنكينگ بگيرم.  وى گفت: من گفته بودم كه طلاى المپيك را مى خواهم و به 
نظرم واقعا دست يافتنى است. من تمام فكر و ذهنم رسيدن به طلاى المپيك است و 

انرژى ام را از اين پس در اين همين راه صرف مى كنم. باور كنيد در هر مسابقه اى 
حتى ليگ داخلى كه شركت مى كنم، هدفم اين است كه درنهايت اين تلاش ها 

به ايستادن روى ســكوى قهرمانى المپيك منجر شود. تورنمنت هاى 
مختلف براى من پله هايى هســتند كه به هدف نهايى ام در 

المپيك 2020 برسم.

 مرد برنزى يخ نوردى ايران:
اميدوارم بتوانيم نگاه مسئولان 

را تغيير دهيم
ايسنا: ملى پوش اصفهانى يخ نوردى ايران كه توانست اولين مدال برنز قهرمان 

قهرمانان تاريخ يخ نوردى ايران را كسب كند، گفت: شركت همزمان در دو رشته 
«سرعت» و «سختى مسير» باعث شد از نظر جسمى وضعيت مناسبى نداشته باشم 

و رقباى من در رشته سختى مســير فرصت استراحت داشتند.  محمدرضا صفدريان 
گفت: مسابقات روسيه آخرين مرحله از مسابقات جام جهانى يخ نوردى بود كه در پايان 
اين دوره با جمع بندى نتايج مسابقات و امتيازات بازيكنان قهرمان قهرمانان اين دوره يا 
«اورال رنكينگ» مشخص مى شد كه در نهايت با توجه به نتايجى كه داشتم، توانستم 

براى نخستين مرتبه مدال برنز را براى كشور ايران در كشور روسيه كه بيشترين 
قهرمانان اين رشته را به خود اختصاص داده است كسب كنم. وى تاكيد كرد: 

اميدوارم با كسب اين مدالها و چنين جايگاهى بتوانيم نگاه مسئولان به 
اين رشته را تغيير دهيم و سال آينده پرقدرت تر ظاهر شويم و 

علاوه بركسب مدال هاى بيشتر رنكينگ جهانى 
خود را نيز ارتقاء دهيم.
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امين غــلام نژاد: اونــاى امرى هرگز ســابقه 
درخشــانى در رويارويى با رئال مادريد و بارسلونا 
نداشته و اين آمار در آستانه بازى برگشت امشب 
پى اس جى و سفيدپوشان مادريدى در مرحله يك 
هشتم نهايى ليگ قهرمانان به هيچ وجه هواداران 
تيم فرانســوى را دلگرم نمى كنــد. بدون حضور 
نيمار مصدوم درتركيب تيــم و با اين آمار مايوس 
كننده امرى، پارى سن ژرمن بارى جبران شكست 
حاصل شده در سانتياگوبرنابئو فقط به يك معجزه 
نياز دارد. پيش از بازى رفت ، با توجه به اوضاع نه 
چندان جالب رئال در رقابتهاى اين فصل لاليگا و 
افت چشمگير مادريد، خيلى ها شانس پى اس جى 
را براى عبور از اين مرحله زياد  مى پنداشتند. به 
خصوص كه پارى سن ژرمن در ليگ 1 با اختلافى 
قابل توجه و با گلزنى هاى فراوان درهر مســابقه 
زنگ خطر را براى زيــزو و تيمش به صدا درآورده 
بود. اما در بازى رفت به رغم اينكه پى اس جى توپ 
و ميدان را بيشتر از ميزبان خود دراختيار داشت، 
نتيجه اى رقم خورد كه رئال دارنده دوازده عنوان 
قهرمانى اين تورنمنت را در مســير يك قهرمانى 
ديگر قرار داد. آن نتيجه و عــدم حضور نيمار در 
تركيب پاريسى ها به دليل مصدوميت، مادريدى ها 

را ازنظر ذهنى و روانى با برترى نسبى قابل توجهى 
به پارك دو پرنس رسانده است.علاوه بر نيمار كه 
سه ماه خانه نشين خواهد بود، حضور كيليان امباپه 
هم به دليــل مصدوميت دراين بــازى با ابهامات 

زيادى روبروســت. امرى براى تثبيت موقعيتش 
روى نيمكت پى اس جى چاره اى ندارد جز اينكه با 
مهره هايى كه براى اين بازى دراختيار دارد، تيمش 
را با معكوس كردن نتيجه بازى رفت به جمع هشت 
تيم برتراروپا برساند. درغير اين صورت خداحافظى 
او از تيم پاريسى در تابستان آينده تقريبا حتمى 
خواهد بودازســوى ديگر زيدان هم براى انتخاب 
بهترين تركيب ممكن در خــط ميانى تيمش با 
ترديدهاى زيادى روبروست. برخلاف تصور، مربى 
فرانســوى هنوز نمى داند كه ازبين تونى كروس 
و لوكا مودريچ كداميك در ديداربرگشــت مقابل 
پى اس جى از ابتدا درتركيــب مادريد به ميدان 
مى رود. كروس و مودريچ هردو به دليل مشــكل 
همسترينگ ســه هفته در تركيب اين تيم غيبت 
داشته اند و روز يكشنبه به تمرينات رئال بازگشتند.  
زيدان به محتاط بودن درمورد استفاده از بازيكنان 
مصدومى كه به تركيب تيم برمى گردند، شهرت 
دارد. او احتمالا در پاريس از سيستم 3-3-4 مورد 
علاقه اش كه به معناى حضــور مثلث BBC در 
خط حمله خواهد بود، استفاده مى كند. اگرچه برد 
قبلى در برنابئو با سيستم 2-4-4 كه ايسكو درآن 

ايفاى نقش كرده بود، بدست آمد.

دانيال صدقى: شرايط هامبورگ در بوندسليگا 
دراماتيك است. اين باشــگاه يك بار ديگر به 
اولين سقوط تاريخى به بوندسليگاى2 نزديك 
شده اســت. در بازى اين هفته هامبورگ برابر 
ماينتس نشــانه هاى بى قرارى و اضطراب نزد 
بازيكنان اين تيم زياد بــود. درحاليكه حريف 
ده نفره شــده بود، هامبورگ دســت به حمله 
زد و بازى را در اختيار داشــت ولى گلى به ثمر 
نرساند. حالا درفاصله 9 مسابقه مانده تا پايان 
ليگ هامبورگ تنهــا 7 امتياز از بازى پلى اوت 
فاصله دارد.  براى تيمى كــه از نوامبر در ليگ 
پيروز نشده، اين يك كابوس است. از همه بدتر 
اينكه در تاريخ بوندســليگا، هرگز باشگاهى با 
كسب 18 امتياز در 25 مســابقه ليگ ازخطر 
سقوط نجات نيافته است! قديمى ترين باشگاه 
آلمان تنها تيمى اســت كه تاكنــون درهمه 
دوره هاى بوندســليگا حاضر بوده است. براى 
همين در ورزشگاه اختصاصى اين تيم ساعتى 
نصب است كه تعداد ســالها، ساعات و دقايق و 
ثانيه هايى كه اين تيم در اين رقابت ها حضور 

داشته را نشــان مى دهد. از وقتى كه اين تيم 
ديگر در ليگ باشگاهى آلمان افتخارى بدست 
نمى آورد، هواداران اين تيــم به همين حضور 
ابدى در بوندســليگا دل خوش كرده و افتخار 
مى كنند. در سالهاى اخير بعد از اينكه باشگاه 
درهفته آخر ليگ از خطرســقوط نجات يافته، 
هواداران هامبورگ لقب« غيرقابل سقوط» را 

به تيم محبوبشان نسبت داده اند.
اما اين بار شــرايط واقعا بد اســت. حتى مدير 
ورزشــى هامبورگ گفته كه يك معجزه بايد 
جلوى ســقوط اين تيم را دراين فصل بگيرد. 
هامبورگ سال گذشته به رغم كسب 2 امتياز 
در10 هفته ابتدايى ليگ از سقوط نجات يافت! 
اما اين فصل با اينكه اين تيم براى نخستين بار 
از فصل 2010-2011 بهترين شروع ممكن را 
درليگ داشت و در دو بازى نخست ليگ پيروز  
شــد، در 23 بازى بعدى تنها دو بار ديگر رنگ 
پيروزى را به چشــم ديده است. دراين شرايط 
واقعا هيچكس به نجات ايــن تيم دراين فصل 

اميد و اعتقادى ندارد. 

نگرانى هاى پى اس جى براى غافلگيركردن رئال

غيبت «نيمار» و ركورد وحشتناك «امرى»
اولين سقوط به دسته پايين تر رخ مى دهد؟

فاصله 7 امتيازى هامبورگ با پلى اوت

طلايه دار دوچرخه سوارى  آسيا در گفت و گو با قدس 

دانشور: بزرگترين افتخار ورزشى ام، عنوان 
«سفير ورزش رضوى» است
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کوتاه و خواندنی

میزان: کوروش زارعی بازیگر سینما و تئاتر نیاز سینمای ایران را اهمیت دادن 
به تاریخ ایران اسلامی خواند و افزود: سینمای ایران نیازمند آثاری است که هم 
قدرت مردم ایران را نشان دهد و هم اینکه عقبه و تاریخ والای ایران را به نمایش 
بگذارد. شــاید نزدیک به 80 درصد فیلم های هالیوودی سفارشی هستند زیرا 
پشت تمام آثارشان استراتژی و برنامه است. وی درباره حمایت های مسئولان از 
سینمای فرهنگی و ارزشی تأکید کرد: همه این حرف ها و همه حمایت ها در حد 

شعار باقی می مانند. 

حمایت  از آثار ارزشی در حد شعار

تسنیم: منصور غلامی وزیر علوم گفت: براساس آیین نامه استخدامی، اعضای 
هیئت علمی و اساتید ساعت مشخصی را باید در دانشگاه حضور داشته باشند. 
اگر استادی خارج از ساعات اداری دانشگاه در جایی مشغول شده و حق الزحمه ای 
دریافت کند اشــکالی ندارد ولی اگر در ساعات اداری به جای اینکه در دانشگاه 
حضور داشته باشــد در جای دیگری مشغول فعالیت شود، اشکال دارد. غلامی 
درباره آنچه به عنوان مسئله  اخراج اساتید از دانشگاه آزاد مطرح شده است، گفت: 

اخراجی در کار نبوده بلکه خاتمه همکاری بوده است.

تکذیب اخراج از دانشگاه

باشگاه خبرنگاران جوان: دبیر علمی دوازدهمین جشنواره شعر فجر گفت: 
محتوا برای داوران مهم اســت و اینطور نیست که سلیقه ها دور از فضای علمیِ 
شعر و ادبیات باشد .جواد محقق افزود: راجع به داوری ها در همه جا اعتراض وارد 
می شود. برخی از داوری بهره ای نبردند. این یک چیز طبیعی و عمومی است و 
نمی شود به یک جشنواره و یا یک دوره مشخص و یا یک رشته خاص اختصاص 
داد، مگر جایی هم هســت که سلیقه ها اعمال نشود و تأثیر نگذارد؟ سلیقه در 

جشنواره شعر فجر نیز حاکم است.

سلیقه در داوری جشنواره شعر فجر

آغاز نمایشگاه »موزه لوور در تهران« از امروز 

فقط 2 زیره به کرمان آوردند 

باشگاه خبرنگاران جوان: تنها 2 اثر ایرانی دربین آثاری است که از موزه لوور برای نمایش به تهران آورده 
شــده اســت. جبرئیل نوکنده، رئیس کل موزه ملی درباره برگزاری نمایشگاه »موزه لوور در تهران« گفت: 
نمایشگاه »موزه لوور در تهران« نحوه شکل گیری موزه »لوور« را در گذر زمان نشان می دهد. این نمایشگاه 
فرصت مغتنمی برای آشنایی هر چه بیشتر ایرانیان با آثار فرهنگ های جهانی است. وی افزود: موزه ملی رسالت دارد که 
فرهنگ و تاریخ ایران را به جهانیان نشان دهد. در چند سال اخیر ما آثار ایرانی را در اقصی نقاط جهان به نمایش گذاشتیم 
اما همواره برای ایرانیان این سؤال مطرح شده بود که چرا فقط آثار ما در کشورهای دیگر نشان داده می شوند. بنابر این ما 
از سال  ۱۳۹۴ تا به امروز ۳ نمایشگاه از آثار فرهنگی خارجی را در موزه ملی برگزار کردیم و نمایشگاه موزه لوور در تهران 

نیز چهارمین نمایشگاه از آثار فرهنگی است که در ایران برگزار می شود. 
نوکنده اظهار کرد: در این نمایشگاه ۵۴ اثر از فرهنگ های باستانی روم، مصر، بین النهرین و هنرهای معاصر اروپا در معرض 
دید ایرانیان قرار می گیرد. 2 اثر ایرانی نیز در نمایشگاه موزه لوور در تهران دیده می شوند که یکی از آنها تبر مفرغی کشف 

شده در منطقه چغازنبیل بوده و دیگری بیرقی است که در منطقه لرستان کشف شده است.
وی افزود: برخی افراد پرسیدند چرا آثار ایرانی به نمایش گذاشته شده در نمایشگاه »موزه لوور در تهران« کمند و من به 
آن ها می گویم ما بیشتر می خواستیم آثار تاریخی فرهنگ های دیگر را به نمایش بگذاریم و نمی خواستیم زیره به کرمان 
بیاوریم. ۱8  تابلو از عکس های کیارستمی نیز در کنار موزه لوور در تهران به نمایش گذاشته شده اند؛ البته کیارستمی نام 
این نمایشگاه را با تأثیر پذیری از تاریخ مصر انتخاب کرده است. رئیس کل موزه ملی خاطرنشان کرد: ورودی نمایشگاه 

برای همه بازدیدکنندگان اعم از ایرانی و خارجی ۵ هزار تومان است.

خبر روز

خوانش

معناگریزی و معناستیزی
خوانش شعری از مریم فتحی

 حمیدرضا شكارسري 
»رهبر بزرگی بود
با لبخندی بزرگ

میان دو میخ
نصبش کردند.«*

معناگریزی )و نه معناستیزی( در شعر، خودآگاه یا ناخودآگاه دو غایت را 
دنبال می کند: یکی تأخیر معنا و دیگری پرمعنایی. تأخیر معنا مخاطب 
را بیش از مدت معمول با متن شعر درگیر می کند. در طی این درگیری 
فرمالیستی توجه مخاطب فارغ از معنا به فرم جلب می شود و به نوع بیان 
معطوف می گردد. پرمعنایی اما حاصل مشارکت مخاطب در تکمیل فرایند 
تولید متن شــعر و یافتن لایه های معنایی پنهان در آن است. معناهایی 
که وابســته به فرامتن خاص مخاطبان است. شعر مریم فتحی با عنوان 
خود )عزل( بســته ای پارادوکسیکال و طنزآمیز را ایجاد کرده است. آیا 
رهبر بزرگ این متن نصب شــده اســت یا عزل؟ آیا در این متن عزل و 
نصــب هم معنایند؟ آیا او در عین نصب شــدن به دیوار از مقامی  دیگر 

عزل شده است؟
آیا نصب میان دو میخ )حتی اگر منظور نصب عکس او باشد( یک بیان  
تحقیرآمیز، استهزا آمیز و تمسخرآمیز نیست؟ آیا این بیان خاص، لبخند 
او را به فکاهه نیالوده است؟ آیا این بیان ویژه، بزرگی او را زیر سؤال نبرده 

است؟
پارادوکس و طنز در بیانی کنایی و چند پهلو، معنارسانی این شعر را به 
تأخیر انداخته است اما همین تأخیر متن را پرمعنا ساخته است. شعر مریم 

فتحی معناگریز است اما هرگز معناستیز نیست.
*به مته فکر می کنم ـ مریم فتحی ـ نگاه ـ ۱۳۹۳ ـ صفحه ۱۱۹

»شكل آب« بهترین فیلم اسكار شد
فرهنگ و هنر: نودمین دوره 
مراسم اســکار بامداد دیروز 
با اهــدای جوایز بخش های 
مختلف برگزار شــد. در این 
مراسم فیلم »شکل آبّ« به 
دل تورو  گیرمــو  کارگردانی 
کارگردان مکزیکی تبار که در 

۱۳ رشته نامزد شده بود، توانست اسکار بهترین فیلم، بهترین کارگردانی، 
بهترین موسیقی و بهترین طراحی تولید را از آن خود کند.

این مراسم که تحت تأثیر اعتراض برخی حاضران به قانون حمل اسلحه 
و رســوایی های اخلاقی در هالیوود برگزار شــد، از بسیاری از شبکه های 

تلویزیونی خصوصی و کابلی جهان به صورت زنده پخش شد. 
»ســه بیلبورد بیرون از ایبینگ، میســوری« از جمله فیلم هایی بود که 
توانســت در این دوره بدرخشــد و جایزه بهترین نقش اول زن را برای 
فرانســیس مک دورموند و بهترین بازیگر نقش مکمل مرد را برای سم 

راکول، به ارمغان بیاورد.
گری اولدمن برای فیلم »تاریک ترین ساعت« اسکار بهترین بازیگر مرد را 

کسب کرد. وی نقش وینستون چرچیل را بازی کرده بود.
الیسون جنی بازیگر »من تانیا« برنده اسکار بازیگر مکمل زن شد. جایزه 
بهترین چهره پردازی به فیلم »تاریک ترین ســاعت« و بهترین طراحی 
لباس به فیلم »رشــته خیال« اهدا شد و بهترین مستند به »ایکاروس« 
رسید. فیلم »دانکرک« توانست دو جایزه بهترین تدوین صدا و بهترین 
صداگــذاری را از آن خود کند. این فیلم همچنین جایزه بهترین تدوین 
را کســب کرد. همچنین اســکار بهترین فیلم خارجی زبان به »یک زن 

شگفت انگیز« از شیلی اهدا شد. 
جایزه انیمیشن کوتاه به »بسکتبال عزیز« و جایزه بهترین انیمیشن بلند 
به »کوکو« و جایزه بهترین فیلم کوتاه به »کودک ســاکت« رسید. نکته 
جالب درباره این فیلم، حضور دو ایرانی درگروه ســاخت فیلم است.علی 
فراهانی فیلمبردارو امیر صادقی کنجانی آهنگسازان این فیلم بودند که به 
دلیل رفتار تبعیض آمیز با شهروندان ایرانی در این مراسم شرکت نکردند.

اســکار بهترین فیلمنامه اقتباسی به »مرا به نام خودت بخوان« و جایزه 
بهترین فیلمنامه اصل به »برو بیرون« رسید و بهترین فیلمبرداری از آن 

فیلم »بلید رانر 20۴۹« شد. 
جردن پیلی برنده سیاه پوســت اسکار فیلمنامه اصلی در سخنرانی خود 
بــا بیان اینکه این جایزه برای من معانی خیلــی زیادی دارد، گفت: من 
20 بار نوشــتن فیلمنامه را متوقف کردم زیرا فکر می کردم ساخت آن 

غیرممکن است. 
فکر می کردم اصلاً هیچ کس حاضر نشود این فیلم را بسازد اما من هر بار 
به نوشتن ادامه دادم زیرا می دانستم بالاخره یک نفر پیدا می شود که به 
من اجازه بدهد این فیلم را بسازم و مردم درباره فیلم می شنوند و دلشان 

می خواهد که فیلم را ببینند.
این فیلم که به موضوع کشــتن چند سیاه پوســت به دست گروهی از 
سفیدپوستان می پردازد، به دلیل اعتراضات اخیر مردم آمریکا به روند رو 

به افزایش نژادپرستی در جامعه آمریکا جنجال ساز شده است.

»برادر انگلستان« در بوته نقد 
انگلســتان«  »برادر  رمان  وهنر:  فرهنگ 
نوشــته علیرضا قزوه فــردا در کانون ادبیات 
ایران نقد و بررســی می شــود. ایــن رمان 
ساعت ۱۷ چهارشنبه ۱۶ اسفندماه با حضور 
شــخصیت های ادبی همچون منیژه آرمین، 
محمدرضا گودرزی و مصطفی جمشــیدی 
در کانون ادبیات ایران نقد و بررسی می شود. 

علاقه مندان برای حضور در این نشست می توانند به کانون ادبیات ایران 
واقع در مفتح جنوبی، روبه روی ورزشگاه شیرودی، خیابان اردلان، پلاک 

2۵ مراجعه کنند.
گفتنی است کتاب »برادر انگلستان« نخستین تجربه رمان نویسی علیرضا 
قزوه از شــاعران انقلاب اســلامی اســت که برای اولین بار در سی امین 
نمایشگاه بین المللی کتاب تهران به همت انتشارات سوره مهر عرضه شد.
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فرهنگ و هنر

سینمای جهان

خبر

دیدگاه

احمد شاکری »نویسنده« در گفت و گو با قدس :
با سیاه نویسی، جهانی نمی شویم!

 فرهنگ و هنر/ زهره کهندل   
ادبیــات دفــاع مقدس بــا فراز و 
فرودهایــی که طی ســه دهه از 
عمرش داشته است، توفیقاتی را کسب کرده و 
نویســندگان را متوجه مضمونی مهم و ماندگار 
کرده است. مسئله جنگ، همواره از موضوعات 
وسوسه انگیز برای بسیاری از نویسندگان بوده 
است که آن را دســتمایه داستان هایشان قرار 
دهند اما با وجود ظرفیت های بالایی که در این 
حوزه وجود دارد، ادبیات دفاع مقدس ما چقدر 
جهانی شده است و این اتفاق چطور باید محقق 
شود؟ یک نویسنده دفاع مقدس معتقد است که 

با سیاه نویسی، جهانی نمی شویم. 
احمد شاکری درباره اینکه ادبیات دفاع مقدس 
ما قابلیت جهانی شــدن دارد، بــه خبرنگار ما 
می گویــد: چرا ندارد؟! در طول هزار و ســیصد 
سال، شیعه با چه چیزی زنده بوده است؟ غیر از 
اینکه با عاشورا زنده بوده است. در عین حال که 
مصایب را می خوانیم اما سیاه نمایی نیست بلکه 

همه آن زیبایی است.
او می افزاید: موافق ادبیات شعاری نیستم بلکه 

موافق واقع گویی هســتم ولی آنچه عده ای در 
داستان هایشــان می نویسند واقع نیست، کذب 
است. حقیقت جنگ ما، حقیقتی نورانی است و 
ادبیات ما، ادبیاتی متعهد است. شعار ندادن هم 

به معنای سیاه نویسی نیست.
ایــن منتقد ادبی تأکید می کند: مشــکل ما با 
کســانی اســت که ارزش های معنوی جنگ را 
کتمان می کنند وگرنه با لایه های زیرین جنگ 
مشــکلی نداریم، اثری که چشــم انداز روشنی 
داشته باشــد و در آن معنویت، ایمان و عدالت 

باشد می تواند به لایه های پنهان هم بپردازد.

  ترجمه شدن، جهانی شدن نیست
نویســنده رمان »انجمن مخفی« خاطرنشــان 
کرد: این ها جزو القائات شــبه روشنفکرهاست 
و ته نشــین شده در افکار نویسندگانی همچون 
مجید قیصــری، محمدرضا بایرامــی  و احمد 
دهقان است که معتقدند با ادبیاتی که حماسی 
باشــد و شــخصیت های معنوی داشته باشند، 
نمی توان جهانی شد، می گویند باید سیاه نویسی 
بکنیم. همین بلا را برخی فیلمسازان ما به بهانه 

جهانی شدن بر سر سینمای ایران آوردند. ضمن 
اینکه مگــر آنها که چنین نوشــته اند، جهانی 

شده اند؟ آثار کدامشان جهانی است؟
شاکری معتقد اســت ترجمه شدن به معنای 
جهانی شدن نیســت و می گوید: اینکه یک اثر 
چطور ترجمه شده و توسط چه نهادی، اهمیت 
دارد. کســانی که کتابشــان با پول بیت المال 
ترجمه شده، آثارشان جهانی شده است؟ ترجمه 
اثر که به معنای جهانی شــدن نیست. اگر من 
با پول شــخصی خودم اثری را ترجمه کنم، آیا 
این اثر جهانی می شود؟! ضمن اینکه، اثری که 
ترجمه شد و همه خواندند، آیا این اثر مورد پسند 
و تأیید مکتب و ارزش های ماست؟ مگر هرچه 
به آن اقبال داشــته باشند، خوب است؟ ملاک 
که نظر جهان نیست! در منظر جهانی آثاری که 

دیدگاه دینی هم ندارند، تأیید می شوند. 

  برگزاری جشنواره اولویت نیست
چندی پیش جشنواره کتاب سال دفاع مقدس 
برگزار شد و درباره نحوه برگزاری و داوری های 
آن مباحث مختلفی  درگرفت که شاکری به این 

جشنواره هم نقدهایی وارد می کند.
 این نویســنده بــا انتقاد از عملکــرد متولیان 
جشنواره انتخاب کتاب سال دفاع مقدس، عنوان 
می کند: جشنواره ها همیشه در ویترین هستند 
و همه دوســت دارند که جشنواره راه بیندازند، 
اصلاً جشــنواره تأسیس شده برای دیده شدن، 
بنابراین متولیان و مدیران فرهنگی بسیار راغب 
هستند که جشنواره راه بیندازند تا دیده بشوند 
در حالیکه بسیاری از کارهای بنیادین، کارهایی 
هستند که دیده نمی شــوند. او اضافه می کند: 

بنیاد حفظ آثار و نشــر ارزش های دفاع مقدس 
در برنامه ریزی، تدوین سند و چشم انداز ادبیات 
و کتاب دفاع مقــدس باید کارهای مهم تری را 
مــد نظر قرار دهد، برگزاری جشــنواره که کار 
اولویت داری نیست. باید از متولیان امر پرسید 
که در ساحت گسترده کتاب دفاع مقدس، چه 
سیاســتگذاری هایی انجام و محقق شده است؟ 
پاسخ به این پرسش اهمیت دارد وگرنه جشنواره 
به هر شــکلی می تواند برگزار می شــود و کار 

ماندگاری در حوزه ادبیات نیست. 

 فرهنگ و هنر/ محمدعلی میرزایی  مراســم 
»شب وصل« نکوداشت حمید حسام نویسنده دفاع 
مقدس با حضور مسئولان،هنرمندان،علاقه مندان 
به ادبیات انقلاب اســلامی  و اهالی رسانه درتالار 

مهر حوزه هنری برگزار شد.
در ابتدای مراسم سیداحمد عبودتیان مدیرعامل 
بنیاد فرهنگی قرارگاه خاتم الانبیا)ص( با گلایه از 
کم بودن شمار این گونه محافل گفت: دلیل آن 
که اولین مراسم »شب وصل« را برای آقای حسام 
آغاز کردیم این است که وی اولین کسی بود که 
درباره موزه دفاع مقدس اقــدام کرد وبنیانگذار 
کنگره های بزرگداشت سرداران شهید و بسیاری 
از این گونه فعالیت ها بوده اســت و ان شاءالله راه 

ایشان ادامه داشته باشد.

 پناهگاهی برای فرزندان شهدا
دکتر محمدرضا ســنگری شــاعر، پژوهشگر و 
اســتاد دانشگاه دیگر ســخنران این مراسم، نیز 
گفت: براساس سوره »کوثر«،انسان ها به دوطریق 
کوثری یا ابتری زندگی می کنند. زیست کوثری، 
زیستی زایا و پویاســت و در لسان رهبر معظم 
انقلاب،کوثری زیستن، زنده و فزاینده است.نقطه 
مقابل آن ابتری اســت که زایش و پویایی در آن 
دیده نمی شــود.یکی از خصوصیات آقای حسام 
کوثری زیستن ایشان است کما این که در قلم این 

عزیز می توان نظام مند بودن را شاهد بود.
این محقق فرهنگی اضافه کرد: زمانی که کتاب 
»آب هرگز نمی میرد« ایشــان را مطالعه کردم 
۳۶ عنوان ارجاع و اســتناد در آن وجود داشت. 
متأسفانه در بسیاری از آثار خاطره نگاری با فقدان 
استناد مواجهیم اما در این کتاب به این مسئله به 

خوبی پرداخته شده است.
وهب همدانی فرزند شهید سردار حسین همدانی 
نیز در این مراســم درباره ســردار حمید حسام 
گفت: ایشــان از آن دســته از افرادی است  که 
حال اطرافیــان را خوب می کنند. زمانی که پدر 
را در همدان دفن کردیم، آقای حســام پیشنهاد 
نوشتن خاطرات مادرشهید را با ما طرح کردند که 
قریب به ۱0 ماه برای این پروژه زحمت کشیدند 

کــه در نهایت کتابی تحــت عنوان»خداحافظ 
ســردار« به چاپ رســید. وی اضافه کرد:آقای 
حســام زیباترین کاری که انجام دادند، این بود 
که شــخصیت هایی همچون علــی خوش لفظ، 
ســتار ابراهیمی وعلی چیت سازیان را به جامعه 
معرفی کردند. ما فرزندان شــهدا بعضی اوقات با 
توجه به اوضاع جامعه، احســاس دلتنگی به ما 
دست می دهد و نیاز به ملجأ و پناهگاهی داریم 
که حمید حسام یکی از افرادی است که پناهگاه 
ما فرزندان شهداســت. من با آثار آقای حسام به 
دوران کودکی ام برگشتم. همان روزی که شش 
سالم بود و با پدرم به منزل شهید ستار ابراهیمی 
رفته بودیم. چندماه پیش از شهادت ایشان بود 
و من مبهوت چهره حاج ســتار شده بودم که از 
چهره اش نور ساطع می شد. ان شاءالله آقای حسام 
همیشــه بمانند و قلم بزنند و دل خانواده شهدا 
را شــاد کنند. در ادامه مراســم هم خانواده های 
شهیدان»خوش لفظ، چیت سازیان وهمدانی« از 

حسام تقدیر کردند وفرزند شهیدعلی خوش لفظ 
چفیه پدرش و فرزند شــهید علی چیت سازیان، 

جانماز این شهید را تقدیم وی کردند.

 رنگ آمیزی خاطرات شهدا 
در ادامــه این مراســم ســردارگلعلی بابایی از 
نویســندگان حوزه دفاع مقدس دربــاره تأثیر 
حمید حسام بر خاطره نویسی دفاع مقدس گفت: 

زمان به زودی می گذرد تیرماه ســال ۹۴ بود که 
در همین ســالن کتاب »وقتی مهتاب گم شد« 
رونمایی شد و سردار شهید حاج حسین همدانی 
نیز حضور داشتند اما علی آقا حال خوشی نداشت. 
شهیدهمدانی پشت  تریبون حاضر شد و تلاش 
کرد ســرحالش کند. او پشت تریبون گفت مگر 
مهتاب هم گم می شود این چه نامی است که برای 
کتاب انتخاب کرده اید؟ اما در ادامه این شــهید 
بزرگوار توضیحات مفصلی در مورد نام کتاب داد. 
دو ماه بعد از این مراســم حاج حسین همدانی 
در حلب به شــهادت رسید و چند ماه بعد علی 

خوش لفظ به شهدا پیوست.
وی تأکیــد کرد: بنده زمانی که ایشــان به مقام 
بازنشستگی نائل آمدند، ارتباط دوستی را با ایشان 
برقرار کردم و در ســال های اخیردوسفر خارج از 
کشور با آقای حسام همراه بودم که در این مدت 
با بســیاری از خصوصیات  بارز شخصیتی ایشان 
آشنا شدم. یکی از ویژگی های ایشان، رنگ آمیزی 

خاطرات شهدا است وتفریظ های رهبر انقلاب بر 
کتاب های حمید حسام نشان می دهد او خیلی 

خوب کارش را بلد است.  
حمیدرضا حاجی بابایی نماینده مردم همدان و 
وزیر اســبق آموزش و پرورش هم در این مراسم 
گفت: طبق آیه شریفه قرآن کریم  که می گوید: 
خلقت انســان بر اساس آزمایش است و خداوند 
متعال بــدون آزمایش به هیچ کــس درجه ای 
اعطــا نمی کند؛ باید گفت آقای حســام در این 
آزمایش الهی به خوبی قبول شــدند. مهم ترین 
ویژگی ایشــان این اســت کــه از دفاع مقدس 
تاکنون،همراهی با شهدا را رها نکردند و شهادت 
می دهم که ایشــان به خوبی نزد شهید همدانی 

شاگردی کردند.
جواد محقق شاعر و فعال فرهنگی نیز به سال های 
دور و آشنایی با حمید حسام به واسطه مرحوم 
امیرحســین فردی اشــاره کرد و گفت: سال ها 
پیش، به اصرار مرحوم امیرحسین فردی که به 
نوعی می توان او را پدر ادبیات داســتانی انقلاب 
معرفی کرد، در مجله کیهان بچه ها مســئولیت 
داشتم. مرحوم فردی روزی به من درباره کتابی 
از نویســندگان همدانی خبر داد. او گفت امروز 
کتابی برای کارشناسی به من دادند که نویسنده 
آن همشهری شماست و فصلی از کتاب در مورد 
برادر شهید شماست که بسیار هم کتاب خوبی 

است.
محقــق در پایان خطــاب بــه برگزارکنندگان 
چنین مراســمی  گفت: باید در برگزاری چنین 
نکوداشت هایی انتشار یادنامه و کتاب همایش در 
اولویت باشــد چرا که پس از فوت مرحوم قیصر 
امین پور مــا حتی 2 ثانیه فیلم هــم در وزارت 
ارشاد یا صداوسیما از او پیدا نکردیم. این جلسات 
با زحمات زیاد تشــکیل می شــود اما کجا ثبت 
می شوند؟ برگزاری بزرگداشت ها بدون اثرمکتوب 
و کتــاب کاری نیمه تمام اســت. من خواهش 
می کنم که قبل از هر چیز به فکر این باشــید تا 
این جلسات، مکتوب و یادنامه ای منتشر شود که 
در آن کتاب های آقای حسام ارائه شوند تا این آثار 

توسط اهل فن، بررسی شود.

نكوداشت حمید حسام در نخستین »شب وصل« برگزار شد

تقدیــر از سردار واژه هــا

آنچه می خوانید

زیباتریــــن کاری کــه حمیــــــد 
حســام انجــام داد، این بــود که 
شــخصیت هایی همچـــون علــی 
خوش لفظ، ستار ابراهیـــمی وعلی 
چیت سازیان را به جامعــه معرفی 

کرد
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